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1.  Opening en welkom  
Voorzitter Wim Mostert opent deze 11e jaarvergadering en heet de aanwezigen welkom. 
We zijn te gast bij Grasdrogerij Hartog, de voorzitter bedankt voor de mogelijkheid hier de jaarvergadering 
te houden. Wilbart de Wit en Manon Schilder van het bedrijf zijn aanwezig en zullen de presentatie en 
rondleiding na de jaarvergadering verzorgen. 
 
De grasdrogerij is gestart voor de Tweede Wereldoorlog. In de oorlog waren er weinig krachtvoer-
grondstoffen, de gedroogde producten voldeden prima in deze behoefte. Na de oorlog kwamen er meer dan 
100 drogerijen, boeren zagen veel voordelen in de producten. In de 70’er jaren kwam er meer weerstand 
vanuit de omgeving, omwonenden hadden last van de drogerijen.  
Hartog had in 1975 de grootste droogtrommel ter wereld, een moderne en innovatieve ontwikkeling.  
Als we dat vergelijken met de huidige tijd zijn er nu nauwelijks innovaties, toen waren er veel meer.  
De sector kent op dit moment geen makkelijke tijd met o.a. afbouw derogatie, legalisatie PAS-melders, 
ecoregelingen & ANV-gelden later beschikbaar. Dichterbij speelt de zoet-zoutovergang IJsselmeer, spuitvrije 
zone, Aanlanding Wind van Zee, PPLG staat on hold (er is geen geld). Er blijven genoeg onderwerpen waar 
we als afdelingsbestuur druk mee zijn. 
Het lidmaatschap van de vereniging LTO Noord is belangrijk, we moeten blijven samenwerken en niet naar 
elkaar wijzen als sectoren. 
 

2.  Eventuele mededelingen 
Matthé van Lierop, Bart Hotting, Carl Vijverberg (Kascontrole)  en Marbel de Graaf hebben bericht van 
verhindering gestuurd. 

 
3.  Verslag jaarvergadering 24-3-2023 

Er zijn geen opmerkingen of vragen over het verslag dat hiermee wordt vastgesteld.  
 
4.  Jaarverslag 2023 

Het bestuur geeft een toelichting op een aantal actuele onderwerpen uit het jaarverslag.  

Datacenter Microsoft - toelichting door Henk Geerligs 
Er wordt met de Greenport Noord-Holland Noord en Microsoft gedacht over een samenwerking in 
projecten. Hierover is nog niet heel veel te vertellen, het is nog niet precies duidelijk hoe dit eruit gaat zien. 
Het is de bedoeling dat de sturing meer vanuit agrariërs zal plaatsvinden. 
Er was al eerder een project gestart met CAV (Smart Farming), dit project loopt niet heel soepel, de 
gesprekken gaan over een hernieuwde samenwerking.  
In de loop van de zomer zal een en ander meer duidelijk worden. 
 
Gevraagd wordt wat we kunnen in een samenwerking met een computerbedrijf.  
Microsoft heeft in het project Smart Farming bijvoorbeeld gezorgd voor een app, een systeem voor 
metingen en sensoren voor bodemvocht. O.a. werd bemonsterd in percelen pootgoed en uien, de gegevens 
worden verzameld en gemonitord. Er wordt gewerkt met Farm21-sensoren. MS heeft ook sensoren ter 
beschikking gesteld als goede buur. CAV zet het project voort met de telers. 
 
Variantenstudie zoet-zout overgang Den Oever - toelichting door Wim Mostert 
Rijkswaterstaat onderzoekt in deze studie de mogelijkheden om de overgang tussen de zoute Waddenzee 
en het zoete IJsselmeer bij Den over te verbeteren. Er zijn 3 varianten onderzocht, Rijkswaterstaat heeft 
gepresenteerd hoe deze eruit zien. Ze gaan nog verder met de berekeningen. Een van de ideeën is om 
geulen te graven, zoet is lichter dan zout. 
Positief in deze studie is de aandacht voor zout. De Waddenzee wordt brakker, door spuien.  
De Waddenzee is een Natura 2000-gebied. Zorg is er over een eventuele aanwijzing als Habitat- en 
Vogelrichtlijngebied. 
Er zijn geen financiën beschikbaar voor ecologisch onderzoek IJsselmeer, een en ander schuift op richting 
2030.  
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Verder hebben we te maken het plan van Kor Buitendijk, dit gaat om een combinatie van zonne-atollen, een 
natuureiland en vooroevers tegen de dijk. Hij mag verder met het ontwikkelen van zonne-energie en 
ecologie op 4 eilandjes net buiten de IJsselmeerkust. We zijn bang voor overlast van ganzen en de gevolgen 
van grondroering van het IJsselmeer (kwel/angst voor zout).  
Er moet in totaal 2 TWh worden geproduceerd. De energie opgewekt op een van de eilandjes gaat naar 
Middenmeer. Energie van de andere eilandjes gaat naar Lelystad. Het gaat om een groot project. 
In vergelijking: Aanlanding Wind op Zee gaat om 4 TWh.  
 
Gevraagd wordt naar ontwikkelingen bij het Balgzandkanaal/Amstelmeer. Ze zijn aan het werk, uitbaggeren 
van de vaargeul. Het zoute water mag niet verder komen dan ’t Kuitje. Het gaat om een project van het 
waterschap. Het Amstelmeer mag niet zouter worden, het is nu licht brak. 
In het Amstelmeer is Landschap Noord-Holland bezig. Ooit zijn hier eilandjes vergund, deze zijn deels 
weggeslagen, dit is niet goed gedaan. Nu zijn ze bezig met herstel van de eilandjes, deze lijken groter te 
worden dan eerder. Dit wordt gecombineerd met de baggerwerkzaamheden (gebruiken de bagger voor de 
eilanden).  
De afdeling heeft een brief gestuurd aan het waterschap met opmerkingen hierover in verband met een 
afspraak over vergoeding van ganzenschade, deze kon worden verhaald op het waterschap.  
We zitten o.a. hierover met Jos Beemsterboer om tafel op 2 april. 
 
Promotie-activiteiten - toelichting door Tineke van Loon 
Tineke stelt zichzelf voor, zij doet sinds twee jaar de PR-activiteiten. 
LTO Noord organiseert jaarlijks 3 collectieve landelijk PR-acties: Boeren en tuinders pakken uit in de zomer 
en met kerst en Boeren Buren-dag. Verder organiseren we vanuit de afdeling ook regionale activiteiten: 
 
- Legowerf: in januari werd een Ledendag georganiseerd bij de Legowerf in Den Helder. Als afdeling 

hebben we een donatie gedaan aan de Legowerf. Kinderen kunnen hier kennismaken met techniek.  
Mogelijk kunnen we leerlingen enthousiast maken voor agrarische sector (o.a. via farming simulator). 

- Tulpenbroei-project: kinderen krijgen op school bollen mee naar huis waar ze 4 weken voor zorgen, 
daarna gaan de planten weer mee terug naar school en worden gekeurd. Zo’n 950 schoolkinderen in de 
Wieringermeer en regio Schagen doen mee aan dit project. 

- Soeptour: zo’n 200 fietsers reden een route langs bedrijven waar ze ingrediënten en een recept 
ontvangen om zelf soep te maken. Er kan ook worden geproefd. 
Dit jaar is het idee om 2 routes te maken om zo nog meer mensen te bereiken.  

- Sail Den Helder: de gemeente Hollands Kroon benaderde ons (vrij laat) of we hier een stand konden 
inrichten. We kwamen uit op een onbemande stand waarin verschillende agrarische sectoren werden 
uitgelicht. We hebben de agrarische sector goed laten zien. 

- Boeren en tuinders pakken uit in de zomer: 9 weken promoot LTO Noord activiteiten die plaatsvinden 
op de bedrijven. In Hollands Kroon waren we aanwezig bij Boerenversmarkt met seizoensgroenten en 
gingen in gesprek met de bezoekers over o.a. de herkomst van de groenten. Er waren ook prijzen te 
winnen: 30 prijswinnaars werden rondgeleid op een agrarisch bedrijf (akkerbouw/melkveehouderij). Hier 
kwamen leuke gesprekken op gang. Dit jaar organiseren we dit weer. 

- Boeren Buren-dag: hiermee sluiten we aan bij de landelijke Burendag in september. Er was bij LTO 
Noord een pakket te bestellen met koffie/cake/spel enz. om het gesprek met je buren aan te gaan. Dit 
jaar wordt dit weer georganiseerd, doe vooral mee!  

- Modder op de weg-campagne: in samenwerking met de gemeente, Cumela en Veilig Verkeer NL wordt 
deze campagne vorm gegeven. Agrariërs stimuleren om modder op te ruimen en borden te plaatsen. Ook 
mensen wijzen op hun rijgedrag, het is goed om je aan te passen aan de omstandigheden. 

- Boeren en tuinders pakken uit met kerst: dit evenement werd op een andere manier georganiseerd dan 
voorgaande jaren. Er werden geen kaarten verkocht en er waren geen vaste routes meer.  
Mensen konden kerstinkopen doen bij deelnemende bedrijven. Je kon zelf een route bepalen. Er deden 
28 bedrijven mee. Deze kerstactiviteit is succesvol verlopen, volgend jaar doen hopelijk nog meer 
bedrijven mee. Naar schatting hebben 4000 mensen met deze actie meegedaan. 

- Verlichte trekkerroute: deze werd weer in samenwerking met de agrarische jongeren georganiseerd.  
75 trekkers deden mee. Een gezamenlijke afsluiting vond plaats met de burgemeester en 
(kinder)juryleden (prijswinnaars kleurwedstrijd)  die de mooiste trekker mochten kiezen. Er stond veel 
publiek langs de weg. 

- Servicepunt Interactie met de Samenleving: wil je iets organiseren, dan is ondersteuning, praktisch en 
financieel, mogelijk. 

- Aandachtspunt: we willen komend jaar de activiteiten voortzetten en nog meer mensen bereiken. 
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5.  Financieel verslag over 2023 en begroting 2024 - toelichting door penningmeester Tom de Wit 

Het boekjaar werd afgesloten met een negatief resultaat van € 28.942,-. Penningmeester Tom de Wit geeft 
een toelichting op de jaarcijfers en de begroting. 
 
Opvallend is het enorme verlies van bijna € 29.000,-. Dit kwam onder andere door het negatieve resultaat 
van de Kerstactie 2022. Er is daarom dit jaar voor een andere opzet gekozen, we doen wel  de organisatie 
maar zitten er financieel niet meer.  
Verder zijn er juridische kosten voorgeschoten in verband met het project Agritech Capital, deze komen dit 
jaar weer terug. 
In de begroting wordt het verlies weer rechtgetrokken, er blijft  € 12.000,- over. Dit bedrag kunnen we 
toevoegen aan het vermogen. 
 
De kascommissie (Betty van Arendonk) doet verslag:  
De commissie heeft steekproeven gedaan en de penningmeester gaf een heldere uitleg. De Kascommissie 
vond de administratie er goed uitzien. 
Het bestuur wordt decharge verleend. 
 
Voor 2024 hebben we een nieuw lid nodig voor de Kascontrolecommissie naast Betty van Arendonk. 
Hiervoor stelt Sander Giessen zich beschikbaar, met dank. 
 

6.  Bestuursaangelegenheden 
Aftredend en herkiesbaar: Wim Mostert en Tom de Wit. Er hebben zich geen tegenkandidaten gemeld. Wim 
en Tom worden hiermee herkozen. 
 
Jan Sol is vorig jaar voor 1 jaar herkozen, hij treedt nu af . 
De voorzitter blikt kort terug: Jan heeft 3 voorzitters versleten, naast hemzelf Otto Smit en Jan Fedde 
Rotgans. Hij is ongeveer in 2009 gestart en zo’n 15 jaar actief als afdelingsbestuurder. In die tijd heeft hij 
veel portefeuilles opgepakt: intensieve veehouderij/vollegrondsgroente/bloembollen/jacht/flora & 
fauna/verkeer-wegen. Het laatste jaar heeft hij de voorzitter ondersteund als vicevoorzitter, Jan is 
organisatorisch goed en heel actief. Ook in rouw & trouw is hij heel attent.  
Jan reageert: er is veel gebeurd in zijn bestuursjaren. In 2011 werd gefuseerd tot afdeling Hollands Kroon. 
Een mooi resultaat in de afgelopen jaren was de herindeling van de pachtregio, dit geeft een mooie 
besparing voor de leden. We zijn een goede afdeling met aandacht voor professionalisering. We zitten aan 
de voorkant nu en niet alleen aan het reageren op plannen. We zijn ook breed vertegenwoordigd. We 
plukken nog steeds de vruchten van het opzetten van de ‘Agrarische Hoofdstad’.  
Otto Smit bedankt Jan ook nog als oud-voorzitter, hij heeft het toenmalige bestuur meegeholpen naar de 
fusie. 
 
Bart Hotting treedt af als vertegenwoordiger namens de Agrarische Jongeren Wieringermeer, in zijn plaats 
komt Martijn ten Have. 
Martijn stelt zichzelf voor, hij zal de communicatie tussen de Agrarische Jongeren en het bestuur heen en 
weer gaan verzorgen. Hij is monteur bij Kraakman, thuis hebben ze een akkerbouwbedrijf. 
Bart Hotting treedt af maar is niet aanwezig. Wim bedankt hem. 
We hebben te maken met veel lastige dossiers, we proberen bij ieder traject de jongeren erbij te betrekken. 
Vanuit het afdelingsbestuur wordt ook het AJ-bestuur bezocht.  
 
Verkiezing nieuw bestuurslid: Edo Bouthoorn. Hij heeft al een aantal maanden meegedraaid in het bestuur. 
Edo is akkerbouwer in Middenmeer. Hij wil het bestuur graag komen versterken. Hij was eerder al lid 
namens de Agrarische Jongeren in het bestuur. 
 

7.  Rondvraag 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 

8.  Sluiting 
De voorzitter sluit met dank aan de aanwezigen de vergadering.  
 
 

Na de jaarvergadering hield Wilbart de Wit een presentatie over de grasdrogerij (verleden en toekomst) , daarna 
werden we rondgeleid over het bedrijf. 

 
 


